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MARIÁN GLOVAŤÁK 

Nevníma sa  ako podnikateľ, ale ako obyčajný človek. 

 

Identifikačné údaje: 

Meno: Marián Glovaťák 

Miesto podnikania: Oravská Polhora, Slovakia 

Veľkosť farmy: 80 ha 

Rok založenia: 2012 

Hlavné aktivity: dojnice 

Web / Facebook / Twitter: FB Marian Glovatak 

 

História farmy začala v roku 2012, kedy sa mladý farmár Marián spolu s manželkou rozhodli, že 

budú hospodáriť. Vtedy si kúpili kosačku a dojací stroj a začali dojiť 4 kravy ich rodičov. Rozhodli 

sa, že sa o tieto kravy budú starať začnú gazdovať. V roku 2013 začali budovať farmu na zelenej 

lúke a to tak, že vybudovali hospodársku budovu, do ktorej už v tento rok nasťahovali prvý 

dobytok. Potom sa farma postupne z roka na rok rozširovala.  

 Marián Glovaťák rodinná farma sa nachádza v obci Oravská Polhora, pod Babou Horou 

(okres Námestovo, Žilinský kraj) na Slovensku.  

 Gazdovstvo hospodári na 4 ha vlastnej pôdy a 30 ha prenajatej pôdy, na ktorú sa môžu 

spoľahnúť. Spolu s prenajatou pôdou, o ktorú sa síce starajú, ale nevedia sa na ňu spoľahnúť, to 

činí okolo 80 ha. 

 Špecializujú sa na živočíšnu výrobu na produkciu mlieka a čiastočne mäsa. 

 Čo sa týka špecializácie na tomto gazdovstve oficiálne produkujú mlieko, ale vzhľadom 

k legislatívne, ktorá kladie odpor voči spracovaniu, tak mlieko spracúvajú fyzické osoby, teda 

Mariánova manželka. To znamená, že produkujú syry a syrové výrobky. Snažia sa robiť finálny 

produkt tak, aby bola čo najvyššia pridaná hodnota a aby mali spätnú väzbu od pokojného 

zákazníka, ktorému ich produkt chutil. Vtedy im táto práca dáva zmysel. Popri tom produkujú aj 

trocha mäsa. Ročne zabijú troch až štyroch býkov a taktiež predávajú teľatá.  

 Na tomto gazdovstve v minulosti produkovali zemiaky, ktoré predávali do škôl, taktiež 

pestovali aj ovos na nejakých 5 ha plochy hospodárenia. No neskôr sa rozhodli, že sa idú naplno 

venovať iba jednému smeru a to hlavne produkcii mlieka. Chceli by sa rozvíjať, diverzifikovať do 

budúcna, teda rozložiť príjem farmára na čo najviacej smerov. Radi by robili opäť aj nejakú tú 

rastlinnú výrobu, striedať plodiny tam, kde pestujú, teda kde sú lepšie pôdy. Taktiež by radi uvítali 

rôznych hostí na farme, urobili zážitkovú túru okolo farmy. Avšak toto môžu zrealizovať až po 

zvládnutí produkcie mlieka a túto nezvládnu pokým nebudú mať modernejšie ustálenie. To 

ustálenie, ktoré na farme majú, je naozaj veľmi nízkorozpočtové, nakoľko mladý farmár si ani iné 

nemôže dovoliť.  

 Taktiež by na gazdovstve chceli zaviesť pridanú hodnotu, skvalitnením ešte väčšieho 

množstva sortimentu, kvalitnejších syrov avšak toto všetko je limitované financiami, ktoré majú 

a hlavne úradníckymi  bariérami, ktoré nám im buď môžu pomáhať alebo ich v tomto brzdiť.  
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 Na rodinnej farme v súčasnosti chovajú 50 zvierat, z toho 24 dojníc. Prevažuje plemeno 

„slovenská strakatá“. Chovajú aj dobytok plemena „červený holstein“, aby mali teliatka, ktoré 

budú dávať viacej mlieka. Taktiež im zostalo aj zopár skrížených kráv z jednotného roľníckeho 

družstva, takže tá genetika medzi dobytkom ešte zostala.  

 Na výmere, ktorú majú sadia v malom množstve zemiaky a pšenicu pre vlastnú spotrebu.  

 Marián vníma jeho farmu skôr ako gazdovstvo. Je gazdom, ktorý pracuje s kravami, 

nevníma sa  ako podnikateľ, ale ako obyčajný človek, ktorý sa stará o pôdu a zvieratá, snaží sa ich 

spravovať a prinášať z toho dary a nejaké výsledky.  

 Taktiež je členom Združenia mladých farmárov na Slovensku – ASYF. Toto združenie 

berie ako takú jedinú možnosť zlepšenia podmienok pre mladých farmárov. Je to boj za práva, 

uľav alebo pomoci mladým farmárom. Vníma ASYF ako možnosť, ako do budúcna jeho deťom 

alebo vnúčatá budú mať ľahšie podmienky na začatie podnikania. Určite Slovensko potrebuje 

takéto organizácie, ktoré budú zastupovať mladých farmárov, aby mohli fungovať.  

 Rodinná farma Marián Glovaťák bola financovaná iba z vlastných zdrojov, úsporov,  

pôžičky. Všetko čo zarobia stále investujú do farmy.  

 Marián s manželkou sa rozhodli farmárčiť hlavne z dôvodu, že chceli byť ako rodina spolu. 

Druhým dôvodom bolo, že chcú zachovať za sebou užitočnú stopu na tomto svete, robiť niečo čo 

má zmysel.  Tiež aj z dôvodu, že tento farmár mal blízky vzťah ku farme, nakoľko doma vždy 

chovali nejakú tu kravu, dve. Mal k tomu teoretický aj praktický základ, hoci nie podložený 

vzdelaním, ale všetky potrebné veci ku farmárčeniu ovládal či už k pestovaniu alebo chovu. Táto 

práca ho baví, pretože je pestrá a zaujímavá. Okrem dojenia, nie sú dva dni po sebe rovnaké. Rieši 

sa správa a opravy strojov, stavbárske práce, šoférske a pod.  

 Od ostatných farmárov sa táto farma odlišuje najmä tým, že začali na zelenej lúke. 

V trávnatých porastoch začali stavať budovu farmy, kde si na ich pozemkoch vytipovali miesto, 

ktoré je zároveň mimo všetkých ochranných území a je relatívne prázdne, lebo dookola je priestor 

pre chov dobytka. Snažia sa byť iní v tom, že chcú mať čo najlepšie výrobky, aby ľudia, keď 

ochutnajú ich výrobky, vedeli že sú práve z ich farmy a že sú dobré. Taktiež sa od ostatných 

farmárov odlišujú tým, že sú ešte relatívne mladí. Aj keď to v živote nie je ľahké a život im dáva 

rany z každej strany, snažia sa to ustáť. Niekedy sa nedarí, ale stále chcú pozerať na svet 

s veselosťou a optimizmom, takže aj v tomto byť iní ako ostatní. 

 Plány Mariánovej rodinnej farmy do budúcna sú veľmi jednoduché a to prežiť svet 

spokojne a šťastne s rodinou v harmónii a v kľude bez hádok, bojov a naháňaním sa. Nie za každú 

cenu sa naháňať za hektármi, lebo to nie je zmysel poľnohospodárstva, ale radšej sa naháňať za 

kvalitnými výrobkami a v tejto oblasti sa posúvať vpred, aby tie výrobky boli čím lepšie, 

chutnejšie, pestrejšie, možno lepšie distribuované, možno distribuované prostredníctvom mobilnej 

aplikácie.  

 Čo sa týka ďalšieho rozvoja chceli by na uľahčenie práce na farme používať modernejšiu 

technológiu ako napr. dojací robot - aby vedeli sledovať zvieratá od ruje až po kvalitu mlieka, drón 

- na kontrolu stáda, GPS pre zvieratá - aby dobytok vedeli dohľadať. Ďalej by chceli zaobstarať 

traktory a efektívne prípravy krmovín. To je vízia, ktorú by radi uvítali a chceli, aby takéto 

výdobytky modernej technológie za nejakých 20 rokov na farme už boli. Nech farmár nemusí byť 

každé ráno a každý večer prítomný pri všetkých úkonoch na farme, ale aby mohol viac času stráviť 

na predaji alebo na vývoji a prezentácii výrobkov.  
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